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Geachte Voorzitter, 

 

Met deze brief informeer ik uw Kamer over de agenda van de Landbouw- en 

Visserijraad die op 15 oktober aanstaande plaatsvindt in Luxemburg. Tot op heden 

is er geen definitieve agenda beschikbaar.  

 

GEAGENDEERDE ONDERWERPEN OP DE RAAD 

 

Vaststellen vangstmogelijkheden 2019 Oostzee 

Politiek akkoord  

 

De Raad zal naar verwachting een politiek akkoord bereiken over de maximaal 

toegestane vangstmogelijkheden (Total Allowable Catches, TAC’s) voor 2019 in de 

Oostzee. Er is nog geen achtergronddocument beschikbaar. De Europese 

Commissie heeft op basis van biologische adviezen van de Internationale Raad 

voor het Onderzoek van de Zee (International Council for the Exploration of the 

Seas, ICES) voorstellen gedaan voor deze vangstmogelijkheden. De TAC’s zijn in 

overeenstemming met de doelen voor visserijsterfte in het Meerjarenplan voor de 

Oostzee. De vangstmogelijkheden zijn hiermee op het niveau van de maximale 

duurzame opbrengst (Maximum Sustainable Yield, MSY).  

 

De Nederlandse visserijsector heeft geen belangen in de Oostzee. Ik hecht er wel 

belang aan dat het beheer van visserijbestanden in alle Europese wateren op 

duurzame wijze wordt gerealiseerd. Ik ben tevreden dat de voorstellen gebaseerd 

zijn op wetenschappelijk advies, met het doel om de maximale duurzame 

opbrengst te bereiken, en ik vind het positief dat voor de bestanden een TAC is 

voorgesteld in lijn met het Meerjarenplan voor de Oostzee.  

 

De betrokken lidstaten zullen naar verwachting van mening zijn dat met name de 

voorgestelde vermindering van 63% voor de westelijke haring te fors is. Zij zullen 

naar verwachting pleiten voor meer geleidelijke aanpassingen. Over de 

voorgestelde reductie van 26% voor de centrale haring lijken de meningen 

verdeeld. Dit geldt ook voor het voorstel voor de oostelijke kabeljauw (minus 

15%). Sommige lidstaten pleiten voor een forsere reductie van de TAC voor dit 

kabeljauwbestand uit het oogpunt van voorzorg.   
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EU/Noorwegen: jaarlijkse consultaties voor 2019 

Gedachtewisseling  

 

De Raad zal van gedachten wisselen over de aanstaande bilaterale 

onderhandelingen tussen de EU en Noorwegen over de visserijovereenkomst voor 

2019. Jaarlijks wordt met Noorwegen onderhandeld over de vangstmogelijkheden 

(TAC’s) voor de gezamenlijk beheerde visbestanden in de Noordzee en het 

Skagerrak én over de ruil van vangstmogelijkheden tussen de EU en Noorwegen. 

De Europese Commissie streeft ernaar de onderhandelingen vóór de Raad in 

december af te ronden, zodat de resultaten kunnen worden opgenomen in de 

verordening met vangstmogelijkheden voor 2019. 

 

Ik hecht groot belang aan een goede relatie op visserijgebied met Noorwegen, 

omdat het gezamenlijke beheer een aantal voor Nederland belangrijke 

visbestanden betreft. Het beheer van de gedeelde bestanden moet in 

overeenstemming zijn met de doelstellingen en principes van het 

Gemeenschappelijk Visserijbeleid. Ik ben daarom van mening dat de TAC’s 

moeten worden vastgesteld volgens de regels van de Meerjarenbeheerplannen. 

Daarnaast ben ik voorstander van het bereiken van de MSY, waar mogelijk in 

2019 en uiterlijk in 2020. 

 

Voor de Nederlandse demersale visserij zijn vooral de afspraken die worden 

gemaakt voor de visserij op schol van belang. Voor de pelagische visserij ligt het 

belang vooral bij de specifieke afspraken die gemaakt zullen worden over de 

uitruil van de TAC voor blauwe wijting tegen Arctische kabeljauw. 

 

Ik zal met mijn inbreng in de Raad aandacht vragen voor de vaststelling van 

verantwoorde en duurzame vangstmogelijkheden en een evenwichtige uitruil van 

vangstmogelijkheden tussen de EU en Noorwegen.  

 

ICCAT: jaarlijkse bijeenkomst 

Gedachtewisseling  

 

De International Commission for the Conservation of Atlantic Tuna (ICCAT) zal dit 

jaar van 12-19 november in Dubrovnik, Kroatië plaatvinden. De Raad van Oktober 

zal van gedachten wisselen over de voorbereiding van deze jaarvergadering. 

Tijdens de jaarvergadering zullen onder meer afspraken worden gemaakt over de 

beheerplannen inclusief de toegestane vangstmogelijkheden voor tonijn en andere 

tonijnachtige vissoorten. Dit jaar staan het bestandsbeoordelingen van de blauwe 

marlijn (Makaira nigricans) en de grootoogtonijn (Thunnus obesus) centraal. Een 

ander belangrijke punt op de agenda is de omzetting in het herstelplan van de 

oostelijke blauwvintonijn (Thunnus thynnus) in een beheerplan. Het uitbreiden 

van de werkingssfeer van het ICCAT-verdrag ten behoeve van haaienbescherming 

is ook geagendeerd, een proces dat een aantal jaar geleden is begonnen en naar 

verwachting dit jaar wordt afgerond. 

 

 

 

Het wetenschappelijk comité van ICCAT komt van 1 t/m 5 oktober 2018 bijeen en 

de biologische adviezen voor de geëvalueerde soorten en overige bestanden 

https://nl.wikipedia.org/wiki/Grootoogtonijn
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worden in de loop van oktober gepubliceerd. Tijdens de jaarvergadering 

onderhandelt de Europese Commissie namens de lidstaten en baseert haar inzet 

op het best beschikbare wetenschappelijk advies. De Commissie zal eind oktober, 

alle lidstaten gehoord hebbend, haar inzet in een non-paper bekend maken.  

 

Ik zal bij de voorbereiding van de jaarvergadering inzetten op een duurzaam 

meerjarig beheer van de tonijnbestanden, de kwetsbare haaien en het herstel van 

de bestanden wanneer er sprake is van overbevissing. Ik zal mijn inzet na het 

verschijnen van het wetenschappelijk advies aan de Commissie bekend maken. 

 

GLB post 2020: directe betalingen en plattelandsontwikkeling 

Informatie van het Voorzitterschap en gedachtewisseling  

 

Het is de verwachting dat het Voorzitterschap voor dit agendapunt een document 

zal verspreiden met daarin de stand van zaken van de onderhandelingen in de 

Raadswerkgroep over het Commissievoorstel voor de Verordening Strategische 

GLB-Plannen. In de Raadswerkgroep zijn de artikelen van deze Verordening in 

hoog tempo besproken en is inmiddels de gehele Verordening gepasseerd. 

Lidstaten hebben hierbij de mogelijkheid gehad vragen te stellen en een eerste 

appreciatie te geven over thema’s als conditionaliteit, definities, interventies, 

governance, het nationaal strategisch plan, directe betalingen, 

plattelandsontwikkeling en monitoring. De vragen en discussies zullen door het 

Voorzitterschap in samengevatte vorm aan de Raad worden gepresenteerd. De 

Raad zal hierop reflecteren. Er zal dus geen besluitvorming plaatsvinden en 

lidstaten zullen opnieuw de voor hen belangrijkste standpunten belichten.  

  

Tijdens deze gedachtewisseling zal ik de kabinetspositie verwoorden, in lijn met 

het BNC-fiche over de op 1 juni jl. gepubliceerde voorstellen van de Europese 

Commissie voor het toekomstig GLB dat uw Kamer eerder ontving (Kamerstuk 

34965, nr. 2). Hierbij zal ik opnieuw benadrukken dat daadwerkelijke 

vereenvoudiging en subsidiariteit voor Nederland zeer hoge prioriteit hebben en 

dat verschillende voorstellen van de Commissie daarvoor nog te ingewikkeld of 

gedetailleerd zijn. Ook zal ik aangeven dat de baseline van de verzwaarde 

conditionaliteit niet te hoog mag zijn, opdat er ruimte voor lidstaten blijft om – 

meer effectieve - doelgerichte betalingen in te zetten die aansluiten bij de 

regionale behoeften.  

 

Tot slot zal ik benadrukken dat Nederland de eco-regelingen ziet als een 

instrument om een brug te slaan tussen de generieke directe betalingen uit de 

eerste pijler en de specifieke klimaat- en milieumaatregelen in de tweede pijler, 

en zo complementariteit te waarborgen. Ik zal er dan ook voor pleiten om 

lidstaten de mogelijkheid te geven om deze eco-regelingen verplicht te stellen 

voor bepaalde groepen boeren, zodat zij beloond kunnen worden voor specifieke 

eisen die aan hen gesteld worden, bijvoorbeeld op het gebied van milieu en 

klimaat of hun bijdrage aan kringlooplandbouw, om de doelen van het nationaal 

strategisch plan te bereiken.   
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Informatie van de Europese Commissie  

 

Het is de verwachting dat de Commissie de Raad een terugkoppeling zal geven 

van de bijeenkomst van de G20-landbouwministers die plaatsvond op 27 en 28 

juli jl. in Buenos Aires, Argentinië. Namens Nederland heb ik op uitnodiging van 

het Argentijnse voorzitterschap van de G20 deelgenomen aan de bijeenkomst.  

 

 

 

 

 

Carola Schouten 

Minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 


